



Anne Runhaar

Head of Public Relations

anne.runhaar@modelnatogermany.de

Call for Support

Model NATO Germany is looking for volunteers to organize the 1st Model NATO Germany from the 27th of November to the 1st of December 2023 as

Social Media Content Creator

As a non-profit organization, we as Model NATO Germany want to do our part in securing a sustainable future for NATO as an institution of collective defense. To achieve this, we want to enhance the understanding of future decision makers as well as interested students from academia and practice regarding NATO's values, political processes and importance for as well as role in global security.

During a 4-day long scenario simulation in English, we are planning to grant 96 students from Germany and other NATO member-states the opportunity to solve a crisis situation by working within the mechanisms and processes of the North Atlantic Treaty Organization. Filling the roles of National Representatives working in delegations, the students will have to coordinate their actions beyond their assigned committees and negotiate their standpoints within both the North Atlantic Council, the Military Committee as well as a scenario-dependent third committee.

As Social Media Content Creator in the Public Relations Department, your job will be to develop posts and create content for our social media profiles. This includes editing and production of SharePics and texts in German and English, as well as the editing of short videos. The profiles will be used as a promotion tool for our event as well as presenting our partners and the organization team.

Generally, we are looking for people who are interested in security policy and NATO-related issues. Specifically for the position in question, we are looking for people who have good writing skills in English and German. A certain creative interest will make the job all around easier. Working experience in the Social Media area is an asset.

We offer the opportunity to become a part of the first-ever Model NATO Germany, gather valuable experience with project management as well as promoting a new project and the experience of building a social media profile and branding a new organization.

Applications, including a CV (German or English) and a one-page motivational letter (English) can be sent to anne.runhaar@modelnatogermany.de until the **12th of March 2023**.



Anne Runhaar

Abteilungsleiterin Public Relations

anne.runhaar@modelnatogermany.de

Ausschreibung

Model NATO Germany e.V. sucht nach Unterstützung für die Organisation der 1. Model NATO Germany vom 27. November bis zum 01. Dezember 2023 als

Social-Media RedakteurIn

Wir möchten unseren Teil beitragen die Anerkennung, das Verständnis und die gesellschaftliche Auseinandersetzung mit der NATO nachhaltig zu fördern. Hierfür haben wir den gemeinnützigen Verein „Model NATO Germany e.V.“ gegründet, dessen Ziel es ist eine Simulation der NATO zu veranstalten. Dadurch wollen wir das Verständnis zukünftige EntscheidungsträgerInnen sowie sicherheitspolitisch Interessierten aus Forschung und Praxis über die Werte, die politischen Prozesse und die Bedeutung der NATO für und die Rolle in der internationalen Sicherheit vertiefen.

Bei der englisch-sprachigen Simulation möchten wir Studierende verschiedener Studienrichtungen zusammenbringen und dem gestiegenen Interesse für Sicherheitspolitik und der NATO ein Forum bieten. Unsere Simulation bietet hierbei Studierenden aus Deutschland und der gesamten NATO-Gemeinschaft die Möglichkeit, anhand eines simulierten Krisenszenarios mehr über die Funktion, die Rolle und die Herausforderungen der Allianz zu erfahren.

Als Social-Media RedakteurIn in der Abteilung Public Relations wird es deine Aufgabe sein, Posts zu schreiben und Inhalt für unsere Social-Media Präsen zu erstellen. Dies schließt das Bearbeiten und Erstellen von SharePics sowie von Texten in Deutsch und Englisch ein. Darüber hinaus ist das Erstellen von Videos auch ein Teil des Aufgabenbereiches. Die Profile werden als Bewerbungstool für unser Event als auch als Plattform zur Vorstellung unserer Partner und unseres Team genutzt.

Grundsätzlich suchen wir nach Personen, die ein Interesse an Sicherheitspolitik sowie der NATO haben und bestenfalls derzeit ein Universitätsstudium absolvieren. Für diese Position im speziellen suchen wir nach Personen mit guten schriftlichen Ausdrucksfähigkeiten in Deutsch und Englisch. Ein gewisser Grad an Kreativität würde die Arbeit sehr erleichtern. Erfahrungen im Social Media Bereich sind wünschenswert.

Wir bieten die Möglichkeit, ein Teil der ersten Model NATO Germany zu werden, wertvolle Erfahrung im Projektmanagement zu sammeln und ein neues Projekt zu unterstützen. Darüber hinaus sammelst du Erfahrungen im Aufbau und Bespielen von Social Media Profilen und dem Branding einer neuen Organisation.

Bewerbungen, bestehend aus einem kurzen Motivationsschreiben (Englisch) und einem einseitigen Lebenslauf (Deutsch oder Englisch) können per Email an anne.runhaar@modelnatogermany.de bis zum **12.03.2023** versendet werden.